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 Vážení čitatelia! 

 

 Toto špeciálne vydanie Vareškára venujeme dvom krásnym jubileám, ktoré si naše školy pripomínajú. Je 

to už 55 rokov, čo uplynulo od založenia našej strednej odbornej školy a 20 rokov od založenia hotelovej 

akadémie. Pri tejto príležitosti  sme pripravili špeciálne číslo pozostávajúce z troch častí. Tá úvodná bude patriť 

slávnostným príhovorom, v druhej časti vám priblížime aspoň časť z toho, čo naša škola svojim žiakom ponúka, 

no a tretia, záverečná, bude akýmsi ohliadnutím do minulosti – spomienkou na časy, o ktorých sa nejeden z nás 

dozvedá už iba z kroník...  

 

    Začíname slávnostnými príhovormi 

 

                          Ako prvá sa prihovára naša pani riaditeľka 

 

Naše obidve školy v tomto školskom roku oslavujú svoje 

jubileum. Súkromná stredná odborná škola SD Jednota 55.výročie 

a Súkromná hotelová akadémia SD Jednota 20.výročie svojej 

existencie. Pozrime sa teda na to, ako si stoja obidve školy dnes. 

V školskom roku 2018/2019 má SSOŠ a SHA spolu 272 

žiakov, z toho stredná odborná škola 159 a hotelová akadémia 113 

žiakov. V tomto školskom roku sme prvýkrát otvorili triedu nového 

štvorročného učebného odboru cukrár, kuchár. Naďalej vzdelávame 

žiakov denného štúdia v študijných odboroch hotelová akadémia, 

manažment regionálneho cestovného ruchu, kuchár, čašník 

a učebných odboroch kuchár, čašník a posledný rok cukrárov. 

Okrem denného štúdia  škola poskytuje aj vzdelávanie pre 

dospelých vo všetkých spomínaných odboroch, ale aj 

v pomaturitnom štúdiu, vyššom odbornom vzdelávaní 

a nadstavbovom štúdiu spoločné stravovanie. Dovzdelávať sa dá aj 

formou rekvalifikačných kurzov v odboroch kuchár, čašník, cukrár. 

Za posledných 5 rokov aj naša škola pocítila pomerne vysoký pokles počtu žiakov. Žiaľ, tento problém 

priniesla doba. Kríza v odbornom vzdelávaní sa v týchto rokoch začína prejavovať naplno a postihla aj tie školy 

a odbory, ktoré v predchádzajúcom období  boli na výslní. 

Obidve školy však aj naďalej patria medzi tie kvalitné, s dlhoročnou tradíciou, kvalitným odborným 

vzdelávaním a disponujú vysoko profesionálnym pedagogickým zborom. 

Za posledných 5 rokov sme nepoľavili v žiadnej zo svojich aktivít. Naďalej sa venujeme projektovej 

činnosti, momentálne zameranej skôr na cezhraničnú spoluprácu a výučbu anglického jazyka. Začali sme 

organizovať Praktické dielne pre žiakov základných škôl s cieľom vzbudiť u nich záujem o gastronomické profesie 

a turizmus a tiež priblížiť im život našej školy. 
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Je pravdou, že v uplynulom období  sme propagačnú činnosť školy za účelom získavania žiakov do prvých 

ročníkov zintenzívnili. Využívame na to všetky dostupné spôsoby, či už sú to médiá, osobné návštevy ZŠ, 

animačné programy našich žiakov a v poslednom roku sme to skúsili aj na sociálnych sieťach. 

Najlepšou reklamou pre nás sú ale stále naši úspešní žiaci a absolventi, ktorí ďalej šíria dobré meno 

našich škôl. Sme hrdí na tých žiakov, ktorí popri škole zvládajú aj športové víťazstvá, stávajú sa praktikantmi roka 

vo významných hoteloch, získavajú ocenenia v gastronomických súťažiach, výborné umiestnenia na jazykových 

olympiádach a literárnych súťažiach. Sme hrdí aj na našich absolventov, ktorí sa výborne uplatnili vo svojej 

profesii, ale aj mimo nej a sú známi aj za hranicami Slovenska. 

Pri bilancovaní uplynulých 5 rokov mi nedá nespomenúť aj naše investície do modernizácie školy. Medzi 

ne určite patrí obnova odborných učební výpočtovej techniky a stolovne , modernizácia priestorov školského 

internátu a školskej jedálne. 

A čo sa za posledných 5 rokov zmenilo v školstve? Určili sa minimálne počty žiakov v triede, novelizoval 

sa zákon o odbornom vzdelávaní, od 1.9.2018 sa zber pre normatívne financovanie zadáva cez Rezortný 

informačný systém, zaviedli sa elektronické schránky  (zákon o e-Govermente) a od mája 2018 platí GDPR.  Sú to 

zmeny, ktoré zaťažia všetkých zamestnancov škôl, pretože s nimi súvisí ďalšia administratíva, aj keď sa 

každoročne hovorí o jej odbúravaní. Zatiaľ to žiaľ nepociťujeme, ale pevne verím, že pri ďalšom jubileu školy to 

už bude v tejto oblasti oveľa lepšie. 

Na záver mi dovoľte citovať slová bývalého riaditeľa našej partnerskej školy, s ktorými sa plne 

stotožňujem: 

„Práca s mládežou nie je jednoduchá ani pre pedagógov, ani pre ostatných zamestnancov školy. Preto sa chcem 

poďakovať všetkým svojim  spolupracovníkom, ktorí sa v uplynulých 55 rokoch na tejto neľahkej činnosti školy 

podieľali. Bez ich práce, nápadov, obetavosti a často i dobrých nervov by som dnes vo svojom príhovore nemala 

o čom písať.“ 

Ďakujem tiež všetkým, ktorí školu podporujú a v neposlednom rade ďakujem za dlhoročnú dobrú 

spoluprácu zriaďovateľovi školy - COOP Jednote Slovensko. 

 

Šamorín, 10.10.2018                                                          Ing. Eva Hudek 

 

Na významné jubileum nezabudla ani naša bývalá pani riaditeľka 

Milí priatelia, 

neuveriteľné, ale je to už päť rokov, čo sme oslavovali naše 50 - ročné 

jubileum, vyhodnocovali a zosumarizovali  celú históriu našej školy, 

resp. obidvoch škôl. 

Uplynulých 5 rokov nie je zase tak veľa, napriek tomu niektoré 

osobitosti  a zmeny je možné pomenovať. Snáď najviac rezonujúcou 

črtou je celkový pokles počtu žiakov školy. Nie je mojím zámerom pri 

tejto príležitosti analyzovať dôvody, prečo. V každom prípade však 

dôsledky úbytku žiakov ovplyvňujú mnohé ďalšie skutočnosti 

v školskom živote, žiaľ, skôr negatívne. 
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Ďalšou črtou uplynulých a súčasných mesiacov je postupný odchod dlhoročných kolegov-pedagógov na 

zaslúžený odpočinok. Každý z nich vniesol za tie roky pôsobenia do práce  svoju energiu a obraz, ktorým vytváral 

mozaiku a imidž tejto školy. Ešte raz, aj pri tejto príležitosti, by som sa im rada poďakovala za ich prínos 

a spoluprácu za dobu môjho pôsobenia na škole. 

Svet okolo nás sa tiež mení a je potrebné tieto zmeny preniesť aj do dynamiky našej školy. Sledujem 

a uvedomujem si čoraz viac, že veľmi veľké percento absolventov našej, ale aj iných odborných škôl, nepôsobí 

v praxi v tom, čo vyštudovali, ale tam, kde majú vhodnejšie existenčné možnosti. 

Je preto nutné, aby ich výchova a vzdelávanie smerovali čo najviac k potrebám trhu práce a dostali 

základy, ktoré budú vedieť vhodne transformovať s ohľadom na konkrétnu pracovnú činnosť. Veď za svoj život si 

budú ešte mnohokrát svoj odborný profil meniť, resp. špecializovať. K tomu ale musí mať pedagóg /a všetci, 

ktorí usmerňujú školský život/, okrem odbornosti aj dostatok energie na osobný rozvoj, potrebnú kreativitu 

a hlavne elán. Každý jeden z Vás bez ohľadu na konkrétnu pracovnú pozíciu, každý deň a každú vyučovaciu 

hodinu tvorí úspešnosť a obraz tejto školy.  

Počas 55 rokov mnohé inštitúcie /aj školy/ vznikli, ale aj zanikli. Je to dosť dlhá doba na to, aby nás 

všetkých, ktorí sme s ňou spojení, zaväzovala. 

Želám Vám preto všetkým , aby ste svoju prácu v ďalších rokoch vedeli vykonávať so zodpovednosťou 

ale i s radosťou, optimizmom a láskou k nej! 

                                                                 S úctou            Ing. Oľga Hargašová              

                     riaditeľka školy v rokoch 1990 - 2014 

 

 

Ku gratulantom sa pripája zriaďovateľ školy- COOP Jednota Slovensko 

Milí priatelia, 

 

v týchto dňoch si pripomíname 55. výročie 

založenia Súkromnej strednej odbornej školy SD 

Jednota v Šamoríne a 20. výročie Súkromnej 

hotelovej akadémie SD Jednota v Šamoríne. Obe 

tieto školy založila pred uvedenými rokmi COOP 

Jednota Slovensko (v čase založenia Slovenský 

zväz spotrebných družstiev). Najprv tieto školy 

vychovávali a vzdelávali mladých ľudí pre 

potreby systému COOP Jednota a neskôr, keď už 

zo strany mladých ľudí nebol záujem o profesiu 

predavač a predavačka, čašník a čašníčka, tak 

prišli iné profesie, iné záujmy, ktoré v terajšom 

období sú zaujímavé, a v ktorých mladí ľudia 

vidia svoju budúcnosť. V oboch školách 

pracovalo a pracuje veľa vynikajúcich učiteľov, veľa vynikajúcich majstrov odborného výcviku, veľa vynikajúcich 

zamestnancov technického a hospodárskeho zamerania. Všetci títo sa zaslúžili o to, že obe školy majú vynikajúci 

cveng na Slovensku i v zahraničí. Absolventi škôl vďaka tomuto cvengu majú v drvivej väčšine zabezpečené 

zaujímavé zamestnanie s perspektívou a dobrým uplatnením. 
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Absolventov škôl možno rátať na tisíce. Počúvame o nich len samé dobré hodnotenia, tie zlé, ak vôbec 

sú, sa nám do uší nedostali. Mnohí z absolventov pokračovali ďalej v štúdiu a ukončili rôzne vysoké školy či 

univerzity. A nie je iste málo tých absolventov, ktorí pokračovali v štúdiu i v zahraničí. Máme informácie, že naši 

študenti či už so vzdelaním, ktoré nadobudli na našich školách, alebo s vyšším vzdelaním, ktorí po ukončení 

štúdia na našich školách sa veľmi dobre uplatňujú nielen vo svojich profesiách, v ktorých získali majstrovský 

fortieľ, ale mnohí z nich sú významnými podnikateľmi či odborníkmi v najrôznejších sférach pracovných aktivít. 

Vážení páni učitelia, vážení majstri odborného výcviku, vážení zamestnanci, želám Vám pri príležitosti 

jubilea oboch škôl veľa pracovných úspechov, veľa zdravia a šťastia v osobnom živote. 

A Vám študenti? Želám Vám, aby sa vám v škole páčilo, aby ste mali pocit, že študujete pre seba a pre 

svoju budúcnosť. A želám Vám, aby ste svoje študentské roky využili na vzdelávanie, nadobúdanie skúseností, 

ale i radosti zo študentského života. 

 

 Veľa šťastia Vám všetkým želá 

                                                                                                                                     Martin Katriak 

                                                                                                  podpredseda COOP Jednota Slovensko 

 

 

 

Pri príležitosti krásnych dvoch jubileí sme oslovili našich 

úspešných absolventov 
 

JUSUF AHMETI: popri štúdiu na hotelovej akadémii sa 

stíhal profesionálne venovať aj zápaseniu a dosahoval 

v ňom vynikajúce výsledky. V súčasnosti pracuje 

v rodinnom podniku, ktorý prevádzkuje zmrzlinu. 

Náš podnik pokračuje v rodinnej tradícii už od roku 

1947. Rozrástli sme sa aj mimo Šamorína, máme svojich 

stálych odberateľov, a čo ma nesmierne teší, je, že o našej 

zmrzline píšu aj médiá. 

 Jusuf nám svoju tajnú receptúru neprezradil, no 

podelil sa s nami o svoje plány do budúcna – chcel by 

rodinnú firmu naďalej rozširovať a venovať sa zmiešanému bojovému umeniu, v ktorom našiel svoju veľkú 

záľubu. 

 A čo praje našej škole k významnému jubileu? Ďalších minimálne 55 rokov pôsobenia, veľa dobrých absolventov 

a takých dobrých pedagógov a majstrov, akých som zažil počas svojho štúdia.   
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TIBOR LINKA:  už počas štúdia žal úspechy 
v kanoistike. Môže sa popýšiť medailovou zbierkou 
z Majstrovstiev Európy či  Majstrovstiev sveta, 
nechýba ani cenná medaila z olympiády. 
Momentálne pôsobí ako vrcholový športovec na 
Ministerstve vnútra, ŠCP (športové centrum 
polície).   
 

Škole prajem k tomuto jubileu všetko len 
to najlepšie, dúfam, že ešte veľa, veľa žiakov v nej 
nadobudne odborné znalosti podobne ako ja. 
Škola ma obohatila o veľké množstvo odborných 

znalostí, ale okrem toho som tam mal tiež možnosť spoznať veľa výborných ľudí, profesorov, majstrov a 
samozrejme spolužiakov. Som rád, že som mohol byť žiakom tejto školy. 
 

 

 

SAMUEL  ŠESTÁK:  niekoľkokrát našu školu vzorne 

reprezentoval na odborných stážach vo Francúzsku, získal 

ocenenie Praktikant roka 2017. 

            Uplynul len krátky čas, odkedy som úspešne ukončil 

štúdium na hotelovej akadémii v Šamoríne a naposledy opustil 

brány našej školy. Bezprostredne po ukončení štúdia som 

začal pracovať v zahraničí pre jednu z najluxusnejších lodných 

spoločností sveta, v ktorej som sa za krátky čas vypracoval 

v zahraničnom  hotelierstve na veľmi požadovanú pozíciu ako 

Butler. Mojou pracovnou náplňou je poskytovanie                     

6 - hviezdičkového privátneho servisu pre pasažierov lode. 

A  práve počas práce si často v dobrom spomeniem na našu 

milú školu. Koľko veľa mi dala a vskutku veľa naučila. Dôvod 

prečo som si pred 6 rokmi vybral štúdium práve na našej 

škole, je veľmi prostý- vždy ma lákalo zahraničie.  A práve naša 

škola mi dala všetky podmienky k osobnému a profesionálnemu rozvoju. Či už prostredníctvom zahraničných 

stáži, alebo prostredníctvom praktického výcviku v renomovaných slovenských hoteloch a v neposlednom rade 

prostredníctvom kvalitného odborného vzdelania. Nakoľko práve tento rok uplynulo už 55 rokov od vzniku jej 

založenia, verím, že ďalších 55 bude minimálne takých úspešných, ako doposiaľ. Našej škole prajem stovky 

nových študentov, ktorí budú v budúcnosti hrdo reprezentovať meno našej školy, rovnako ako desiatky bývalých 

študentov doposiaľ. Celému vedeniu a personálu prajem hlavne veľa síl, nemiznúci úsmev a ústretovosť, ako 

tomu bolo počas môjho štúdia.  

 

 

 

 

 

Tibor Linka – prvý sprava 
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TIMEA KOLLÁROVÁ: vyštudovala na našej škole odbor 

manažment regionálneho cestovného ruchu. Počas celého 

štúdia dosahovala vynikajúce výsledky. Pôsobila ako 

šéfredaktorka školského časopisu Vareškár. 

Už prešli 3 roky, čo som ukončila štúdium na tejto 

škole. Ten čas neskutočne letí a predsa mám pocit, akoby to 

bolo včera. Tie neisté kroky, obavy z nepoznaného, nové tváre, 

prostredie. No teraz pri spomienke na školu sa mi vynárajú 

krásne príhody aj trapasy, ktoré by som nezažila, keby táto 

škola neexistovala, keby neexistovali učitelia, ktorí mi dali tak 

praktický štart do života dospelých.  

Táto škola má dlhoročnú históriu. Tento rok oslavuje 

55. výročie jej vzniku. Zažila toho už mnoho. Keď si 

predstavím, že po týchto triedach a chodbách kráčalo toľko 

nôh predo mnou. Mohla to byť moja potenciálna mama, otec, 

stará mama, ľudia, ktorí zažívali podobné ustráchané pocity ako my všetci.  

Určite každý z nás je rád, keď mu druhí prejavujú úctu, majú ho radi. Aj neživé veci ako je táto budova, si 

zaslúži úctivé zaobchádzanie, ako napr. neničiť školský majetok alebo odpadky hádzať do koša. Počas môjho 

štúdia sa mi tiež dostala podobná česť a zároveň veľká zodpovednosť v podobe spravovania školského časopisu 

Vareškár. Už od mojich stredoškolských čias som sa snažila riadiť Toltéckym mottom: „Vždy rob všetko najlepšie, 

ako vieš.“ Slovenčina ma veľmi bavila a písanie tiež. Dodnes si píšem denníček a príležitostne aj nejaké tie básne. 

Dokážem sa pri tom odreagovať a vyliať tak svoje pocity na papier, aj keď nemyslite si,  múza nie je mojou stálou 

spoločníčkou.  

Na strednej škole som strávila nejaký ten kus svojho života a za nič by som ho nevymenila. Aktuálne som 

sa školských lavíc nevzdala a ďalej pokračujem v štúdiu vyššieho odborného zdravotníckeho vzdelania 

v Bratislave.  

Na záver ak môžem, by som terajším študentom popriala krásny začiatok nového školského roka. Vážte 

si prácu učiteľov.  Uvedomte si, že sú to ľudia s chybami tak ako my všetci. Rešpektujte sa navzájom. Starajte sa 

o budovu, ktorá sa stala dočasne vaším druhým domovom, veď doprajme aj ďalším generáciám študovať 

v príjemnom prostredí, aby sme každý rok mohli takto oslavovať výročie tejto školy. Teraz i v budúcom živote 

hlavne robte, čo vás baví a vždy sa snažte robiť všetko najlepšie ako viete.    

 

 Vaša exredaktorka Timea Kollárová (teraz Lučanská)  

                                    s manželom  
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IMRE BINDICS: víťaz mnohých profesionálnych gastronomických 
súťaží. Momentálne pôsobí ako šéfkuchár v dunajskostredskej 
reštaurácii Villa Rosa, ktorá bola už trikrát po sebe podľa 
hodnotenia Gurman Award vyhlásená ako najlepšia tematická 
reštaurácia na Slovensku. 

Škola mi dala  vzdelanie a profesiu do ruky, tým aj 
živobytie v živote, prax do života.  Ďakujem za všetky vedomosti 
a odbornú prax od mojich všetkých školiteľov. 

Moje motto: Byť sám sebou, variť z lásky a hlavne z regionálnych 
a sezónnych surovín. 

Prajem Vám veľa úspešných žiakov, aby po skončení školy boli 
hrdí na svoje zamestnanie a vedomosti. 

  

                                                     S pozdravom  Imre Bindics                                                                                                                              

 

  

Za odborný výcvik sa prihovára Ildikó Kissová 

 

Rovno po maturite na hotelovej 

akadémii v Piešťanoch som nastúpila 

v roku 1983 do vtedy ešte stredného 

odborného učilišťa v Šamoríne. Začiatky 

boli pre dvadsaťročné dievča ťažké, 

keďže moji študenti boli odo mňa mladší 

len o dva-tri roky. Vybudovať si autoritu 

ma stálo veľa úsilia a bezsenných nocí. 

Bežne sa mi stávalo, že ma noví žiaci 

zastavovali na chodbách v domnení, že 

som tretiačka a pýtali sa, kde sú 

kancelárie, toalety alebo hoci jedáleň. 

Prirodzene mi tykali. Nakoniec som to 

zvládla aj vďaka mojim starším kolegom, 

ktorí ma podržali.  

Najťažšie boli búrlivé roky deväťdesiate, keď sme boli spolu s kolegyňami vyslané na visuté pracovisko 

do terajšieho „Tornyosu“. Tak ako to vtedy vrelo v spoločnosti, tak aj na tomto pracovisku. Dnes to beriem ako 

najlepšiu školu života a nebyť toho obdobia, nedisponovala by som toľkými skúsenosťami, ktoré teraz 

odovzdávam ďalej. 

Musím povedať, že najkrajšie roky môjho života som strávila na tejto škole. Spolu sme rástli, postupne sa 

zlepšovali a zažívali dielčie úspechy (aj neúspechy), ktoré nás posúvali ďalej, až sem k tomuto miestu. Tento rok, 

tak ako ja, aj škola slávi 55. výročie. Želám nám obom pevné základy, bohaté vyhliadky, veľa dobrých ľudí 

a úspešnú budúcnosť. 

                                                                                                                                                      Ildikó Kissová, majsterka OV 
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Sériu slávnostných príhovorov uzatvára Mária  Sečkárová tak trocha netradične - básničkou 

Vzácna školička 

Vinohradská ulička a v nej stojí školička, 

veľa dobrých ľudí je, občas to tam ale vrie. 

 
Vážna pani riaditeľka, je to dobrák od kosti, 
upozorniť Vás však musím, nemá rada blbosti. 

 
Na škole však pôsobila, ešte jedna osobnosť,  
Olinečka naša zlatá, povedala „ už je dosť“. 

So školou však stále žije, rozdáva nám srdečnosť, 

keď medzi nás občas príde, poteší sa každý dosť. 

 
Na vrátnici vrátnik sedí,  dôležitý pánko, 
každého z nás vrelo víta,  želá dobré ránko. 

 
Personálna Jutka  tichučko tam kuká, 
vážne veci o nás vie, euráčiky súka. 

 
Drobná pani sekretárka, rozdáva sa celá, 
pečiatkuje,  vypisuje a je stále vrelá. 

 
Za Julikou utekáme, keď nám niečo chýba, 
ona s láskou rozdeľuje, ak to nemá, dokupuje. 

 
Štíhla Evka ekonómka, kuká, čo kde treba, 
euráčiky pevne drží , by nebola bieda.  

Zborovňa je plná dobrých, múdrych ľudí, 

žiakov to však otravuje a živelne nudí. 

 
O krok ďalej majstri sedia, tiež šikovná cháska, 
prestierajú, vyvárajú ,či je deň a či je sviatok, prestrú krásne, ba aj v piatok. 

 
O krok ďalej dielňa tróni, junáci v nej fešní, 
opravujú, šoférujú, školičku nám udržujú. 

 
Tichučký tím pôsobí tiež na školičke zlatej, 
upratuje, leští , čistí, aby bolo všetkým hej. 

 
Na poschodí  intrák sídli, sú v ňom milé žienky, 
detváčiky opatrujú, lepia, zdobia, aranžujú. 

 
Školička si ďalej sníva ten svoj krásny sen, 
aby detí pribúdalo, každým rokom len. 

 

                                                                            Mária Sečkárová 

V škole pôsobím 40 rokov ako pedagóg a k tomuto krásnemu jubileu želám  našej škole ešte veľa 

šikovných študentov  a veľa, veľa rokov pôsobnosti. 
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Súčasnosť 
Akreditované kurzy 

 

Pre žiakov našich škôl sú každoročne organizované kurzy, ktoré sa tešia veľkej obľube: 

Kurz   Animátor voľného času 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kurz Barista 
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Kurz Barman 

 

V roku 2016 mal na našej škole premiéru kurz Barman II.stupňa. Viac sa o ňom dočítate 
v nasledujúcom článku:  

II.stupeň barmanského kurzu na SSOŠ SD Jednota v Šamoríne hýril farbami, 
vôňami a chuťami 

 
  
 Kurz sa konal v dňoch 21.-24.11.2016 v priestoroch našej odbornej učebne stolovania, tentokrát pod 
taktovkou Jána Majaroša, licenčného lektora a koordinátora barmanských kurzov SkBA. 
 Pod jeho vedením si žiaci upevňovali svoje barmanské zručnosti miešaním rozličných druhov nápojov, 

a to nielen klasickou formou, ale aj zložitejšími spôsobmi – napríklad s použitím ohňa.  

 Našou prvou zastávkou boli „Tiki drinky“-takmer zabudnuté nápoje, ktoré sa opäť dostávajú do popredia 

a tešia sa veľkej popularite. Prípravou drinkov ako maitai, zombie či Atlantic sea breeze sa navodila tá správna 

exotická atmosféra. Zaujímavou skúsenosťou bola pre našich žiakov  príprava nápojov v netradičných nádobách 

– v kokosových orechoch či keramických pohároch v tvare lebiek a masiek. 

V exotickom duchu sa niesla aj príprava miešaných nápojov ako daiquiri, collady a longy.  Pozornosť 

pútali i nápoje pripravené zo zmrzliny, nehovoriac o nápaditých dekoráciách z exotického ovocia. 

Na svoje si prišli aj milovníci netradičných nápojov a nápojov s pridaním korenín a bylín –pripravovali sa 

Old Fasioned drink, Slummers drinky a Schoters. Z nealkoholických nápojov  mali svoje zastúpenie orfeus, 

euridyka i mojito soft.  

Dostatočný priestor bol venovaný aj vlastnej tvorbe žiakov. Mali za úlohu pripraviť rôzne miešané nápoje 

podľa priania zákazníka.  

Kurz bol zakončený medzinárodným certifikátom II.stupeň barman platným vo vyše 60 krajinách sveta. 
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Stáže a partnerské školy 

 
 

 Naša škola každoročne sprostredkováva zahraničné stáže do Českej republiky, Nemecka či 

Francúzska, horúcou novinkou je Cyprus. Bohaté odborné skúsenosti získavame aj vďaka spolupráci 

s našimi partnerskými školami. 

                                                                  

 

                        Litovel                                                                 Kutná Hora   
 

                

 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
                                                                   Eger 
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Partnerská škola z Prahy na Valentínskom plese 2016 

 
 

Valentínsky ples patrí 
na našej škole 
k dlhoročným 

tradíciám 
a každoročne je 

ukážkou šikovnosti 
a kreativity jej žiakov. 

 
 
 
 
 
 
 
 

 

Projekt Határtalanul ( Bez hraníc) 

V septembri 2018 sme na pôde našej školy po prvýkrát privítali pedagógov a žiakov zo strednej 

školy v Debrecíne. Svojou prvou návštevou tak oficiálne zahájili vzájomnú spoluprácu obidvoch 

škôl. Ďalšie projektové stretnutie sa uskutoční už v októbri. Hostiteľmi budú naši noví partneri, 

ktorých čaká neľahká úloha. Ako sami povedali, bude náročné zorganizovať stretnutie na takej  

úrovni, ako sa to podarilo nám.  
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Dlhodobým lákadlom sú pre žiakov už spomínané odborné stáže vo Francúzsku. Turistické 
destinácie v Alpách či pri Stredozemnom mori viackrát navštívil aj žiak našej hotelovej 
akadémie, ktorý sa podelil o svoje skúsenosti. 
 

Zahraničné stáže mojimi očami 

Moje meno je Samuel Šesták (druhý zľava) a som študentom 4. ročníka hotelovej akadémie. Len 

prednedávnom som sa vrátil z odbornej stáže vo Francúzsku, kde som sa zdokonalil nielen vo 

francúzštine a angličtine, ale aj v nemčine. 

 

  

 

 

 

 

 

Na svoju prvú stáž som sa prihlásil už počas druhého ročníka na strednej škole. Mnohí sa ma pýtali, či si 

na to trúfam, či sa nebojím odísť na stáž tak skoro. Jeden z dôvodov, prečo som sa na túto školu prihlásil, bola 

reálna možnosť prihlásiť sa na stáže. Ak by bola možnosť prihlásiť na stáž už v prvom ročníku, som jednoznačne 

prvý na zozname. Osobne si myslím, že na strednú školu sa každý prihlási po zvážení, akým smerom by sa chcel v 

živote uberať. Pre mňa je všetko o možnostiach, na ktoré netreba čakať, ale cieľavedome ich vyhľadávať. Keď sa 

naskytne čo i len jedna príležitosť, netreba váhať, pretože táto doba o čakaní rozhodne nie je.  

Nehanbím sa priznať, že na školu som prišiel s rovnakou znalosťou cudzích jazykov ako väčšina mojich 

spolužiakov. Všetko je to len o tom, či človek chce a ja som chcel. Ak sa 16- ročnému študentovi naskytne 

príležitosť svoj sen naplniť, zdokonaliť sa v jazyku a navyše je aj finančne motivovaný, tak si myslím, že nie je 

najmenší dôvod zaváhať.  

Hneď na prvej stáži ma oslovilo vedenia hotela s ponukou predĺžiť stáž. Nakoľko moja prvá skúsenosť so 

zahraničnou prevádzkou bola nadmieru pozitívna, rozhodol som sa predĺžiť svoj pobyt. 

Najväčším prínosom zahraničných stáží je, že som sa naučil všetko, čo v pracovnom živote využijem, a to 

nielen po stránke jazykovej , ale aj odbornej a praktickej . Naučil som sa oveľa viac, ako by som sa dozvedel 

z učebníc. 

V súčasnosti študujem vo štvrtom ročníku a už teraz pociťujem svoj náskok pri uplatnení sa na trhu 

práce. Na Slovensku som pracoval už v dvoch najlepších hoteloch a takisto aj v jednej známej mediteránskej 

reštaurácii. Okrem toho som počas svojich zahraničných stáží získal niekoľko perspektívnych kontaktov a 

pracovných ponúk, ktoré neskôr plánujem využiť. Koniec-koncov, pokiaľ nevyskúšaš ponúkané možnosti, nikdy 

nezistíš, čo všetko dokážeš. 

Pozn. redakčnej rady: Samuel Šesták je už našim bývalým absolventom, v júni 2018 zmaturoval na 

samé jednotky.  
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Úspešná reprezentácia školy v zahraničí 

                                                                                        Oberhof 2015 

Súkromná hotelová akadémia a Súkromná stredná odborná škola SD Jednota  Šamorín 

sa zviditeľnila na europrojekte v Oberhofe 

V dňoch 13. – 27. 11. 2015 sa vybraní žiaci tretích ročníkov študijných odborov hotelovej akadémie 

a manažmentu regionálneho cestovného ruchu zúčastnili na ďalšom projektovom stretnutí v Oberhofe. Nosnou 

témou tohtoročného projektu boli Graffiti v mestských oblastiach, ktoré mali zachytiť Oberhof ako 

internacionálne mesto ponúkajúce všetky svoje zimné atrakcie uprostred krásnych Thuringerských lesov. Okrem 

zaujímavých prednášok a workshopov pre nás organizátori pripravili aj dva celodenné výlety a množstvo 

zaujímavých športovo-relaxačných aktivít. Navštívili sme mestá Erfurt a Eisenach spájajúce sa s menom Martina 

Luthera, známeho reformátora. 

Vďaka dvojtýždňovému pobytu sa naši žiaci mohli zdokonaliť v anglickom jazyku a lepšie spoznať kultúru 

a osobitosti ďalších troch zúčastnených krajín – Nemecka, Maďarska a Rumunska. Na tohtoročnom projektovom 

stretnutí sme opäť úspešne reprezentovali našu krajinu a školu, zviditeľnili sme sa i v nemeckých médiách. 
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Nemecký denník Freies Wort napísal článok Medzinárodný projekt spája Európu, v ktorom sa objavili aj 

fotografie našich žiakov a pedagógov. 
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Gundel 2016 

Uspeli sme v silnej konkurencii 

 
 V dňoch 14.-16.4. 2016 sme sa v Budapešti  zúčastnili na medzinárodnej gastronomickej juniorskej súťaži 

Gundel. Nosnou témou 36.ročníka bolo „Víno a gastronómia“. Úlohou súťažiacich bolo skĺbiť víno s dobrým 

jedlom, a to sa našim žiakom naozaj podarilo. Dokázali uspieť medzi silnou zahraničnou konkurenciou 

z Maďarska, Francúzska, Talianska, Estónska či Poľska, a to pod prísnym drobnohľadom profesionálnej poroty. 

 Náš tím, ktorý ako jediný reprezentoval Slovensko, si z tejto prestížnej súťaže odniesol krásnu bronzovú 

medailu. Vyzdvihnúť treba i mimoriadnu cenu pre  N.Fraňa, žiaka štvrtého ročníka hotelovej akadémie, ktorý sa 

predviedol ako najkreatívnejšie komunikujúci čašník v anglickom jazyku. 

 Naša veľká vďaka patrí pedagógom – našim majstrom i žiakom. Majstrom za dôkladnú a náročnú 

prípravu,  žiakom za vzornú reprezentáciu vo všetkých súťažných disciplínach.  
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                 Minulosť 

Listovali sme v kronikách mimoškolskej výchovy 
 

 Pátraním v kronikách sme zistili, že náš Vareškár mal svojho predchodcu. Bol ním školský 

časopis GASTRONÓM a zachovalo sa len jedno číslo.  

 

Ďalšie mimoškolské aktivity: 

 

 

 

 

 

 

 

 

Členovia redakčného krúžku 

Členovia redakčného krúžku 

Fašiangy 

V botanickej záhrade Školská opekačka 
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V duchu vtedajšej ideológie 

 Nedá nám nespomenúť aktivity spojené s obdobím socializmu, ktoré nám dnes vyčaria úsmev na tvári.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skrášľujeme areál školy – plán sme 

splnili na 120 % 

So Sovietskym zväzom na večné 

časy ! 

Ako inak  - Dni ruskej kuchyne 
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Minulosť vs. súčasnosť 

  

 

                                  Kuchári a čašníci v roku 1967 a dnes...             
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Dve 5-ky hneď vedľa seba,   

čo to asi znamená ? 

Zažila už toho veľa, 

je to múdra, zrelá žena.  

 

Hotelka – jej mladšia sestra,  

tá má krásnych dvadsať liet, 

rovnako je oslnivá, 

všimneš si to na nej hneď. 

 

HASOŠ - naše dvorné dámy, 

aj po rokoch vzácne sú,                      

zver sa do ich opatery,                 

ovocie ti prinesú. 

 

Vedomosti, skúsenosti, 

stredoškolské radosti, 

každý študent osvojí si, 

nevyhnutné zručnosti. 

 

Uplatní sa s nimi všade, 

doma a či vo svete,  

vytúžené profesie, 

ľahko s nimi nájdete.  

 

 

 


